
 
 
                                                  P R O T O K Ó Ł   nr   IX 
                    z sesji Rady Gminy Rytwiany odbytej w dniu 29  kwietnia 2011 roku  
                    w siedzibie Urzędu Gminy Rytwiany. 
 
 
 
 
I. Obecni na sesji: 
 
1. Radni zgodnie z załączoną listą obecności / nieobecni radni: Irena Pogorzelska, Stanisław 
Głowacki, Zdzisław Cieślik/. 
2. Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz. 
3. Sekretarz Gminy Marianna Stryszowska. 
4. Skarbnik Gminy  Mirosława Szewczyk. 
5. Sołtysi wsi zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
 
 
II. Porządek obrad sesji: 
 
 
 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Odczytanie protokołu z posiedzenia komisji. 
4. Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwały w/s zmiany w Wieloletniej Prognozie  Finansowej Gminy 

Rytwiany  
            na lata 2011-2027. 

6. Podjęcie uchwały w/s zmian w budżecie gminy na 2011r. 
7. Podjęcie uchwały w/s zaciągnięcia długoterminowego kredytu przeznaczonego na 

spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 
8. Podjęcie uchwały w/s udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Staszowskiemu. 
9. Podjęcie uchwały w/s zmiany w uchwale nr XL/211/2006 rady Gminy Rytwiany z 

dnia 13.01.2006r. 
10. Podjęcie uchwały w/s przyznania dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków. 
11. Podjęcie uchwały w/s udzielenia dotacji celowej klubowi sportowemu. 
12.  Interpelacje i wolne wnioski. 
13.  Zamknięcie obrad sesji. 

 
 
 
III. Przebieg obrad: 
 
Sesja trwała o godz. 13.05   do godz. 14.50. 
 



 
Pkt 1 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski otworzył obrady sesji, stwierdził obecność 
12 radnych, powitał wszystkich zebranych i przedstawił porządek obrad. 
 
Radni jednogłośnie 12 głosami przyjęli proponowany porządek obrad. 
 
Pkt 2 
 
 
Protokół z sesji Rady Gminy nr VIII został przyjęty bez uwag. 
 
 
 
Pkt 3 
 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych 
Krzysztof Janik odczytał protokół z posiedzenia komisji odbytego w dniu 29.04.2011r. 
Tematem posiedzenia komisji był wybór wiceprzewodniczącego komisji w osobie radnego 
Jerzego Gwizdowskiego oraz organizacja  obchodów Dnia Dziecka – w tym roku wyjazd 
dzieci młodzieży do Krakowa sponsorowany przez radnych. 
 
 
 
Pkt 4 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował radnych, że ogłoszone zostały przetargi 
dotyczące zaplanowanych przedsięwzięć tj.: 
- budowy placów zabaw i boisk – wyłoniony wykonawca, umowa zostanie podpisana 
niebawem, 
- budowy wodociągu /Cegielnia w Rytwianach/ - również wyłoniony wykonawca, będzie 
podpisana umowa niebawem, 
- trwa ocena  ofert dot. budowy filii biblioteki i świetlicy w Szczece, 
- podpisana została umowa na zagospodarowanie placu  przy ruinach zamku w Rytwianach, 
Wójt Gminy poinformował także radnych o: 
- przystąpieniu do konsorcjum gmin  w województwie świętokrzyskim w celu pozyskania 
środków na realizację  programu mającego na celu przeciwdziałanie wykluczeniu 
społecznemu. Programem objęci zostaną  mieszkańcy gminy o najniższych dochodach w na 
celu umożliwienia im dostęp do internetu, zakup komputerów, 
- potwierdzeniu przez Ministra Sportu  dofinansowania budowy  boiska w Sichowie 
Dużym, 
- zakończeniu kontroli z wynikiem pozytywnym przeprowadzonej przez Urząd 
Marszałkowski w zakresie odbudowy dróg gminnych w latach 2009-2010, 
- planowanej uroczystej mszy św. w intencji ojczyzny w dniu 03.05. br. w kościele w 
Rytwianach. 



 
Pkt 5 
 
Zmiany w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rytwiany  przedstawiła Skarbnik 
Gminy Mirosława Szewczyk. Zmiany wynikają ze zmniejszenia kwot w wydatkach 
majątkowych tj.  na zagospodarowanie terenu Zamku w Rytwianach - zmniejszenie  
o 25 tys. zł, na zadanie budowa filii biblioteki i świetlicy w Szczece  - zmniejszenie  
o 30 tys. zł. 
 
Projekt uchwały odczytał przewodniczący Rady Gminy i zarządził głosowanie. Uchwała nr 
IX/48/2011w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rytwiany na 
lata 2011-2027 została podjęta jednogłośnie, 12 głosami, w obecności 12 radnych na sali 
obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt 6 
 
Zmiany w budżecie gminy na 2011 rok przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk, 
które dotyczą: 
- zwiększenia  planu dochodów i wydatków o kwotę 128.494złotych /dotyczą projektu 
„Aktywna Kobieta”/, 
-zmian w planie dochodów o kwotę 115.450 złotych  / zmiany w paragrafach/ dotyczą 
budowy placu zabaw przy ZSO w Rytwianach, 
-zmiany w planie  wydatków na kwotę 351.070złotych. Zmiany te spowodowane są 
przeniesieniem środków stanowiących  udział własny w projekcie „Radosna szkoła” z 
budżetu szkoły do budżetu gminy, zabezpieczeniem udziału własnego w  wypłacie 
stypendiów dla uczniów, zabezpieczeniem udziału własnego w projekcie Aktywna Kobieta, 
zabezpieczeniem środków na dofinansowanie remontów zabytków, zabezpieczenie środków 
pieniężnych na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Staszowskiemu,  zmniejszeniem 
wydatków na zagospodarowanie terenu wokół ruin zamku w Rytwianach II etap, 
zwiększeniem wydatków na budowę wodociągu w Rytwianach – ul. Wąska, zmniejszeniem 
wydatków na budowę  świetlicy wiejskiej w Szczece. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że budowa wodociągu przy ulicy Wąskiej przeprowadzona zostanie 
we własnym zakresie przez Gminny Zakład Komunalny. Zabezpieczone środki finansowe 
przeznaczone zostaną na  opracowanie dokumentacji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr IX/49/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok 
została podjęta jednogłośnie  12 głosami, w obecności 12 radnych na sali obrad podczas 
głosowania. 
 
 
Pkt  7 
 
Konieczność podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu wyjaśniła Skarbnik Gminy 
Mirosława Szewczyk. Kredyt w kwocie 1 996 176,47 złotych  przeznaczony zostanie na 
spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytuły kredytów i pożyczek. Kredyt  



uruchomiony zostanie w  dwóch transzach, spłacony zostanie z dochodów własnych gminy 
w latach 2012 -2017. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr IX/50/2011 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 
przeznaczonego na spłatę  wcześniej  zaciągniętych zobowiązań została podjęta 
jednogłośnie  w obecności  12 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt 8 
 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz wprowadził radnych w temat udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Staszowskiego. Kwota 20.000złotych tj. 10% kosztów zadania 
przeznaczona zostanie na odnowę nawierzchni drogi powiatowej Niedziałki – Ruda. 
 
Radny Jacek Pytko zapytał, czy będzie wykonany przepust w  pobliżu mostu. 
Wójt odpowiedział, że właściciel drogi zdaje sobie sprawę że odwodnienie powinno być 
zrobione. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr IX/51/2011 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi 
Staszowskiemu na realizacje zadania: Odnowa nawierzchni drogi powiatowej Nr 0840T 
Niedziałki – Ruda od km 0+000 do km 0+880  została podjęta jednogłośnie 12 głosami w 
obecności 12 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt 9 
 
Sekretarz Gminy Marianna Stryszowska przedstawiła zmianę w uchwale nr XL/211/2006 
Rady Gminy Rytwiany z dnia 13 stycznia 2006 roku w sprawie zasad i trybu udzielania 
dotacji z budżetu gminy Rytwiany na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytkach, sposobu jej rozliczania i kontroli oraz postępowania z 
wnioskiem o udzielenie dotacji zmienionej uchwałą nr XXIV/124/2008 Rady Gminy 
Rytwiany z dnia 7 listopada 2008 roku. Zmiana dotyczy wykreślenia z  podstawy prawnej 
artykułu ustawy o finansach publicznych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr IX/52/2011 w sprawie  zmiany uchwały nr XL/211/2006 Rady 
Gminy Rytwiany z dnia 13 stycznia 2006 roku w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji z 
budżetu gminy Rytwiany na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 
zabytkach, sposobu jej rozliczania i kontroli oraz postępowania z wnioskiem o udzielenie 
dotacji zmienionej uchwałą nr XXIV/124/2008 Rady Gminy Rytwiany z dnia 7 listopada 
2008 roku – została podjęta jednogłośnie 12 głosami, w obecności 12 radnych na sali obrad 
podczas głosowania. 
 
 



 
Pkt 10 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował radnych o tym, że proboszcz Parafii 
Rzymskokatolickiej w Strzegomiu złożył wniosek o dotację z budżetu gminy w kwocie 
10.000 złotych z przeznaczeniem na renowację obrazów w kościele. Wójt wnioskuje o 
udzielenie dotacji dla  Parafii, aby wesprzeć działania Proboszcza w celu odnowy tak 
cennego zabytku. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr IX/53/2011 w sprawie  przyznania dotacji na prace 
konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków została podjęta jednogłośnie 
12 głosami, w obecności 12 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
 
 
 
Pkt 11 
 
Sekretarz Gminy Marianna Stryszowska przedstawiła projekt uchwały w/s dotacji dla Klubu 
Sportowego Baszta w Rytwianach. Dotacja jest zgodna z ustawa o finansach publicznych, 
zaplanowana w budżecie gminy. 
 
Radny Michał Rajca zapytał na co konkretnie klub przeznaczy te pieniądze, bo 
70.000złotych to jest dużo pieniędzy. 
 
Wójt odpowiedział, że pieniądze przeznaczane są na: opłaty licencyjne, opłaty sędziowskie, 
wynagrodzenia trenerów, transport zawodników na mecze. Dotacja ta jest szczegółowo 
rozliczana. 
 
 
Sekretarz Gminy Marianna Stryszowska podkreśliła, że  Zarząd Klubu pracują na rzecz 
klubu bezpłatnie, są wolontariuszami. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr IX/54/2011 w sprawie udzielenia dotacji celowej klubowi 
sportowemu została podjęta jednogłośnie 12 głosami, w obecności 12 radnych na sali obrad 
podczas głosowania. 
 
 
Pkt 12 
 
W interpelacjach i wolnych wnioskach głos zabrali: 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski  zapoznał radnych z treścią pisma 
mieszkańców ulicy Partyzantów w Rytwianach w sprawie udrożnienia rowu. 



 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że chodzi tutaj o ręczne czyszczenie rowu. 
Teraz  nie mamy pracowników którzy mogliby tą pracę wykonać. 
Radna Maria Woźniak powiedziała, że właściwie rów jest drożny, ale woda nie spływa na 
pewnym jego odcinku ponieważ przepust jest wyżej. Jest tam tez osuwisko  na wprost pana 
Gajdowskiego. Należałoby  obniżyć przepust u pana Stępnia i problem będzie rozwiązany.  
Tego samego zdania jest radny Michał Rajca. 
 
Wniosek  mieszkańców ulicy Partyzantów w Rytwianach został przekazany do załatwienia 
Wójtowi Gminy. 
 
Radna  Mieczysława Sikora zapytała jak przedstawia się sytuacja z osuwiskiem ziemi w 
Kłodzie. 
Wójt odpowiedział, że sprawa jest zgłoszona do Starostwa Powiatowego, założona została 
karta osuwiska, geolog  wydał zalecenia. To co  należało do obowiązku Urzędu Gminy 
zostało zrobione. 
 
Radny Michał Rajca  zgłosił problem przewróconych znaków drogowych. Zgłosił potrzebę  
ustawienia znaku ograniczającego prędkość  jazdy ulicą Kościuszki. 
 
Wójt odpowiedział, że zostanie zrobiona inwentaryzacja potrzeb w zakresie znaków 
drogowych i zrobimy duże zamówienie. Ustawiony zostanie znak ograniczenia prędkości 
przy ulicy Kościuszki. 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że  przewrócone znaki drogowe należy 
zgłaszać do Urzędu telefonicznie, są na bieżąco ustawiane. 
 
Radny Michał Rajca zapytał czy wiadomo coś odnośnie „Gorzelni” ponieważ jest inwestor  
zainteresowany  tą nieruchomością. 
 
Wójt odpowiedział, że zainteresowanych należy kierować do właścicieli tej nieruchomości 
państwa Dudów. 
 
Radna  Lidia Dziuba zapytała  kiedy zostaną wykonane zadaszenia  przystanków 
komunikacyjnych. 
Wójt Gminy odpowiedział, że szuka środków. Zadaszenie nad jednym przystankiem to jest 
kwota około 2,5 tys. zł. 
 
Radni Lidia Dziuba i Lech Kędzierski poruszyli sprawę dziwnych działań podejmowanych 
w Zakładach Mechanicznych przez Pana Mocie, który  burzy budynki /kotłownię/ bez 
pozwolenia, sprzedaje złom. Pracownicy nie dostają wynagrodzenia. Czy Gmina może 
podjąć jakieś działania?. 
Wójt Gminy odpowiedział, że  sytuacja własnościowa jest skomplikowana. Jest „Styrpom”, 
są „Zakłady Mechaniczne – Remontowe”. Trzeba interweniować w  Nadzorze 
Budowlanym. 
Hipoteka jest tak obciążona, że my nie możemy przejąć żadnego z budynków za długi 
pomimo że wnioskował o to właściciel. 
 



Radna Maria Woźniak uważa, że należy sprawdzić czy nasze  wierzytelności nie są 
przypadkiem zabezpieczone na tym budynku, który właściciel wyburzył. 
Radny  Jerzy Gwiazdowski  -  należy zastanowić się nad złożeniem wniosku o upadłość 
Styrpomu. 
 
Radna Maria Woźniak – pyta kto i na czyj wniosek ustalił w Rytwianach teren zalewowy, 
jakie skutki niesie ta decyzja dla mieszkańców i dla Gminy?. 
Obniżona została wartość działek na terenie zalewowym i uważa, że Gmina może być 
zmuszona do wypłaty odszkodowań z tytułu obniżenia wartości tych działek. 
Może należałoby się ubezpieczyć?. 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz  odpowiedział, że Studium Ochrony Przeciw-
Powodziowej zostało opracowane przez Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w 
Krakowie. Gmina nie zlecała  wykonania tego Studium. Jeżeli wystąpią roszczenia z tytułu 
obniżenia wartości działek, to nie będą one kierowane do Gminy. 
 
Radna Maria Woźniak –  wnosi o sprawdzenie zniszczeń nawierzchni ulicy Kościuszki i czy 
naprawa może zostać wykonana w ramach reklamacji. Prosi o informację na piśmie. 
Ponawia sprawę ulicy Partyzantów. 
 
Pkt 13 
 
Przewodniczący Rady Gminy  Marek Sadowski  podziękował wszystkim za udział i 
zamknął obrady IX sesji Rady Gminy Rytwiany. 
 
Prot. U. Marczewska 
kierownik USC                                                      Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                                     Marek Sadowski 


